
OB SKRČENIH PROGRAMIH

Kultura ni le poraba
Na nekaj temeljnih vprašanj o splošnem stanju v
kulturi pa o obetih za bližnjo prihodnost v teh zaostre-
nih gmotnih razmerah nam je na kratko skušala od-
govoriti predsednica skupščine kulturne skupnosti
Ljubijana Center Dragana Kraigher-Šenk.

»Kako gledate na tako ime-
novane administrativne
ukrepe, ki v teh težkih gospo-
darskih časih niso prizanesli
niti kulturi?«

»Da, pričeli smo varčevati
tako rekoč tudi na ljudeh, to
je v kulturi, zdravstvu^ izobra-
ževanju, znanosti. Ti ukrepi,
kot tudi nekateri drugi, se bo-
do vsekakor pokazali kot zelo
škodljivi ter se nam lahko ma-
ščujejo še desetletja. Kultura,
znanost, izobraževanje ne
smejo in ne morejo biti pora-
ba, temveč vlaganje v napre-

dek. Zaradi nekakšne splošne
nedojemljivosti, ali, če rečem,
kar nekulture, se dogaja, da z
določenimi ukrepi pogojuje-
mo razvoj nekulture in tako
prehajamo v začaran krog.
Paradoks je v tem, da danes,
ko bi morali bolj kot kdajkoli
poudarjati vzgojo, tudi kul-
turno, vestnega samouprav-
ljalca, grozi, da bo šel proces v
obratno smer.

Pa ne, da bi bila pesimist.
Menim, da je mogoče z več
voije in do.miselnosti tudi v

teh, nekoliko .slabših razme-
rah delati tako kot doslej.
Vendar pa nadaljnja pot ne
more biti le stvar odločitev ra-
zličnih sisov, temveč vse
družbe.«

»Kako pa gledate ob tem
krčenje programov?«

»S tem v glavnem ničesar
ne naredimo, še posebej ne
tam, kjer ne finansiramo sa-
mo programov, temveč v
glavnem vse drugo, to je vse
materialne in druge stroške,
ki spremljajo uresničevanje
teh programov oziroma sam
obstoj institucije. Zatovtakih
primerih s krčenjem progra-
rnov ničesar ne dosežemo,
kvečjemu to lahko le škodlji-
vo odseva v delu.

Rešitev je treba iskati prej v
1 temeljitem premisleku in od-

ločitvah, kaj pravzaprav res
potrebujemo in česa ne. Nika-
kor se ne zavzemam za prora-
čunski način miselnosti in de-
la, vendar pa mislim, da so
tudi v tem načinu finansira-
nja, ki le polagoma prehaja v
svobodno menjavo dela, iz-
datki za kulturo le kaplja v
morje v primerjavi z vsem

, drugim.«
»Kako pa vidite stvari v

naši občini?«
»V občini Center imamo

ornejen obseg odločanja o
kultumih programih, saj je
večina tukajšnjih kulturnih
ustanov republiškega po-
mena.

Kar ostane, so ljubiteljska
dejavnost, nekatera gledali-
šča in knjižriice. Zanje upam,
da jim bo svoje delo uspelo
zadržati na dosedanji ravni. S
prerazporeditvijo sredstev
bomo poskušali dodatno pod-
preti nekatere programe. Po-
litika naše kulturne skupnosti
teži k temu, da bi čimbolj
podprla loilturno dejavnost v
krajevnih skupnostih, na šo-
lah in v srednješolskih domo-
vih, organizacijah združenega
dela ter drugo ljubiteljsko de-
javnost. Upam, da bomo s ta-
ko usmeritvijo in tako kultur-
no politiko, še posebej z več
neposrednimi stiki, ki so sieer
zaradi nove organiziranosti
kulturne skupnosti nekoliko
težje uresničljivi, delali vsaj
tako dobro in uspešno kot do-
slej«
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